
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 25 DE
NOVEMBRE DE 2014 

Núm.: PLE2014/14
Dia i hora: 25/11/2014 19:30:00
Lloc: Sala Ple

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidor Senyor JOSEP GABARRÓ GUIRAO
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidor  RICARDO MENOR PEIRÓ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidor Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ
Secretari Senyor MARIÀ VILARNAU MASSA

S'han excusat d'assistir-hi:

Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR

A la Sala Ple de la Casa Consistorial es reuneix el Ple per fer sessió Ordinària en
primera convocatòria, el dia i l'hora que s'indiquen a l'encapçalament, amb el següent:

Ordre del dia

Assumptes
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A) Part Resolutiva

1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-
2.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA.- Coneixement.-

A.1) Assumptes comissió informativa de règim interior, pressupost i hisenda
3.- CONTRACTACIÓ, MITJANÇANT PROCEDIMENT OBERT, DE LA CONCESSIÓ
DEL SERVEI D'ESCOLA BRESSOL "ELS BELLUGUETS".-  Adjudicació
4.-  CONTRACTACIÓ,  MITJANÇANT PROCEDIMENT SENSE PUBLICITAT,  DELS
TREBALLS  COMPLEMENTARIS  DEL  SERVEI  DE  CONSERVACIÓ  I
MANTENIMENT DE LA JARDINERIA DE PALAFRUGELL.-  Aprovació de plecs i inici
de procediment.
5.-  DISSOLUCIÓ  DE  LA  MANCOMUNITAT  INTERMUNICIPAL  VOLUNTÀRIA
TURÍSTICA DE LA COSTA BRAVA.- Aprovació.-

A.2) Assumptes de la comissió informativa d'urbanisme, obres, serveis, medi
ambient i habitatge
6.- ACORD DE MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI DE LES VIES
VERDES DE GIRONA.- Aprovació
7.-  SENTÈNCIES I  INTERLOCUTÒRIES REFERIDES A L'ÀREA D'URBANISME I
OBRES. Coneixement.- 
8.-  TERCERES  OPERACIONS  JURÍDIQUES  COMPLEMENTÀRIES  DEL
PROJECTE DE REPARCEL•LACIÓ DEL PLA DE MILLORA URBANA DE L’ÀMBIT
DISCONTINU PMU-4.8 A/B, CARRER CHOPITEA - AVINGUDA ANTONI J. ROVIRA,
A CALELLA DE PALAFRUGELL. Aprovació.-

B) Control i fiscalització dels òrgans de govern
9.-  MOCIÓ  QUE  PRESENTEN  ELS  GRUPS  MUNICIPALS  SOCIALISTA,
CONVERGÈNCIA  I  UNIÓ,  ESQUERRA  REPUBLICANA  DE  CATALUNYA  I
L’ENTESA – JUNTS PER PALAFRUGELL  DE L’AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL
EN  RELACIÓ  A  LA  DEFENSA  DE  LES  POLÍTIQUES  DE  LLUITA  CONTRA  LA
VIOLÈNCIA VERS LES DONES
10.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS SOCIALISTA, CONVERGÈNCIA I UNIÓ,
ESQUERRA  REPUBLICANA  DE  CATALUNYA  I  L’ENTESA  –  JUNTS  PER
PALAFRUGELL, EN DEFENSA I SUPORT ALS CLUBS ESPORTIUS DE BASE
11.- INFORMES.-
12.- PRECS I PREGUNTES.- 

Desenvolupament de la sessió

Una vegada comprovat pel secretari l’existència del “quòrum” que cal perquè pugui ser
iniciada la sessió, consistent en la majoria dels membres de dret que en formen part,
es passa a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 

A) Part Resolutiva

1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LES SESSIONS ANTERIORS
 
D’acord amb el que disposa l’article 108 del Reglament Orgànic Municipal, el president
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sotmet  a  la  consideració  dels  assistents  l'esborrany  de  les  actes  de  les  sessions
anteriors següents:
 
•        PLE2014/12 Ordinària 28/10/2014
 
Sense que hi hagi intervencions es tenen per aprovades les mateixes per unanimitat.
 

2.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Coneixement.-
 
Es dóna compte,  a l’efecte d’assabentat,  de les Resolucions dictades per l’Alcalde
President, durant el següent període:

Període comprès entre el  22  d’octubre de 2014 i  el  19 de novembre de 2014,
número en ordre correlatiu creixent de la 2649/2014 a la 2907/2014.
 

A.1) Assumptes comissió informativa de règim interior, pressupost i hisenda

3.- CONTRACTACIÓ, MITJANÇANT PROCEDIMENT OBERT, DE LA CONCESSIÓ
DEL SERVEI D'ESCOLA BRESSOL "ELS BELLUGUETS".-  Adjudicació.

Relació de fets:

En data 30 de setembre de 2014, es va aprovar l’expedient de contractació, així com
els plecs de clàusules administratives particulars i condicions tècniques del contracte
que  han  regir  la  contractació  de  la  concessió  del  servei  d’escola  bressol  “Els
Belluguets”, per mitjà de procediment obert.
 
Realitzada la licitació, per mitjà d’anuncis al  BOP de Girona ( núm. 191 de data 7
d’octubre de 2014) i perfil del contractant en data 7 d’octubre de 2014, es va presentar
oferta per la següent empresa
 
-         SUARA SERVEIS sccl
 
La mesa de contractació es va reunir amb data 22 d’octubre de 2014 per realitzar
l’obertura del sobre 1, referent a la documentació administrativa, i va acordar admetre
a l’empresa licitadora, donat que compleix amb els requisits de capacitat i solvència
establerts al plec de clàusules administratives particulars.
 
En data 23 d’octubre de 2014 es va reunir novament la mesa per l’obertura del sobre
2, referent a la part de la oferta objecte de valoració segons els criteris sotmesos a
judici de valor.  En aquest mateix acte es va acordar sol·licitar informe dels serveis
tècnics municipals per a la valoració de la documentació presentada.
 
En data 10 de novembre de 2014, els tècnics de l’Àrea d’Educació va emetre informe
en el qual va realitzar una proposta de valoració dels criteris de forma motivada. En
data  11  de  novembre  de  2014  la  mesa  de  contractació  es  va  reunir,  ratificant  la
valoració realitzada pels serveis tècnics. 
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S’adjunta a l’annex I d’aquest acord les actes de la mesa que serveixen de motivació
de la puntuació atorgada a les empreses licitadores en relació als criteris subjectes a
judici de valor.
 
En  aquest  mateix  acte  es  va  procedir  a  l’obertura  del  sobre  3,  relatiu  als  criteris
automàtics i realitzar la proposta d’adjudicació, amb el següent resultat:
 
 Puntuació

Valoració total dels criteris que depenen d’un judici de
valor

44,80

Criteris automàtics 51,00

TOTAL PUNTUACIÓ: 95,80
 
I en conseqüència, la mesa va proposar l’adjudicació en favor de l’empresa SUARA
SERVEIS sccl.
 
En data 12 d’octubre de 2014 es va requerir a l’empresa SUARA SERVEIS sccl per tal
que presentés la fiança definitiva per import de 9.876,89 euros, fet que va realitzar en
data 21 de novembre de 2014.
 
Fonaments de dret

1. Article 138 del Text refós de la Llei de contractes del sector públic, aprovat pel Reial
decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre (en endavant, TRLCSP), que regula el
procediment d’adjudicació.
 
2. Articles 150 i 151 del TRLCSP, que regulen els criteris de valoració de les ofertes, la
seva classificació i l’adjudicació dels contractes.
 
3. El Plec de clàusules administratives particulars regulador de la contractació.
 
Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  Adjudicar  a  favor  de  l’empresa SUARA SERVEIS sccl,  amb domicili  a  el
contracte de la concessió del  servei  d’escola bressol  “Els Belluguets”,  per mitjà de
procediment obert, pel preu i condicions següents:

– Part fixa del preu: 197.537,97 euros anuals, IVA exempt
– Part variable del preu: 160 euros alumne/mes, IVA exempt
– Benefici industrial màxim: 4% sobre els ingressos anuals.

Amb  càrrec  a  l’aplicació  pressupostària  34  321  22001,  d’acord  amb  les  demés
condicions  de  l’oferta  presentada,  i  en  base  a  la  motivació  que  s’inclou  als  dos
annexes d’aquest acord.

Segon.-  Procedir a publicar el present acord d’adjudicació amb el seu corresponent
annex  en  el  Perfil  de  contractant  i  l’anunci  de  la  formalització  dels  documents
contractuals i  al  BOP de Girona, als efectes previstos en els articles 154.1 i  2 del
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TRLCSP.

Tercer.-  Notificar  a les empreses interessades el  present  acord i  el  seu document
annex amb detall de la puntuació obtinguda. 

Quart.- Facultar a l’alcalde perquè en representació de la Corporació procedeixi a la
signatura  dels  documents  públics  i  privats  que  siguin  necessaris  per  a  l'execució
d'aquest acord.

ANNEX I.- Actes de la mesa 

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rocas manifestant que es tracta d'adjudicar la concessió del servei
d'Escola Bressol municipal Els Belluguets. Aquesta concessió ja ha estat informada a
la Comissió Informativa de Règim Interior, Pressupost i Hisenda, se n'ha donat compte
també a la Comissió de Serveis a les Persones, i  a més, resta ben explicada a la
proposta que ve a plenari, per tant, no m'estendré massa en l'explicació.
Tal com ja es va manifestar al Ple del 30 de setembre, quan es va aprovar l'expedient
de  contractació  i  el  plec  de  clàusules  administratives  i  condicions  tècniques  del
contracte, el calendari previst aleshores s'ha complert i  avui arribem puntualment a
l'adjudicació d'aquest servei. L'empresa adjudicatària ha estat Suara Serveis, la qual
hem de dir que ha superat, amb nota, totes les condicions tècniques del contracte,
especialment aquella part de l'oferta que es trobava subjecte a criteris d'adjudicació
que depenien de judici de valor, o el que és el mateix, la part més pedagògica del
contracte, per nosaltres, tota una garantia de qualitat en el servei.
D'una  puntuació  màxima  de  49  punts  en  total,  l'avaluació  feta  per  la  Mesa  de
Contractació,  fou  en  aquest  aspecte  de  44,80  punts.  Pel  que  fa  als  criteris
d'adjudicació  automàtics  o  mitjançant  formules,  amb  uns  51  punts  en  total,  la
puntuació obtinguda també fou màxima, 51 punts, En total, doncs, una puntuació de
95,80 sobre 100.
en conseqüència la mesa va proposar l'adjudicació del  servei  d'Escola Bressol  Els
Belluguets a aquesta empresa, Suara Serveis, la qual portem avui a l'aprovació del
plenari.
Com bé saben, aquesta empresa és l'actual adjudicatària d'aquest mateix servei, un
servei que, com és notori per tothom, funciona correctament i amb plena satisfacció
dels  seus usuaris  i  del  propi  Ajuntament.  Un altre  motiu,  pensem,  de  garantia  de
qualitat. Val a dir, i penso que cal destacar-ho avui, com que aquest és un contracte de
concessió  de  gestió  de  servei  públic  d'escola  bressol,  i  d'acord  amb les  diferents
resolucions  de  l'organisme  administratiu  de  resolució  de  recursos  contractuals  de
Catalunya, l'adjudicatari ve obligat a assumir en la seva retribució, una part de risc en
funció  de  l'evolució  del  contracte.  Es  va  decidir  que  els  plecs  de  clàusules
contemplessin i com a novetat respecte a anteriors adjudicacions, que el preu es fes
en un part fixa, valorada en 197.537,97 euros i una part variable, a raó de 160 euros al
mes per cada alumne matriculat. Si fem la mitjana d'alumnes dels darrers anys, que
serien 64 alumnes per 10 mesos, tal com es preveu en el plec, la part variable serien
102.400 euros, i per tant, la suma de la part fixa i variable, serien els 299.937,97 euros,
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amb què finalment està l'adjudicació, amb un preu inicial de licitació de 311.000 euros. 
D'aquesta manera, el contracte ja recull la variació que hi pugui haver per nombre de
nens matriculats sense necessitats d'aprovar modificacions del contracte, com sí, que
s'ha hagut de fer en el vigent fins avui.
Per acabar, recordar que la duració del contracte serà de 5 anys des de l'inici de la
prestació  del  servei,  podent-se  prorrogar  unilateralment  per  l'Ajuntament,  un  cop
transcorreguda la durada inicial, de forma anual, fins a un màxim de 5 anualitats més.
L'inici previst del contracte és el dia 1 de gener de 2015.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

4.-  CONTRACTACIÓ,  MITJANÇANT PROCEDIMENT SENSE PUBLICITAT,  DELS
TREBALLS  COMPLEMENTARIS  DEL  SERVEI  DE  CONSERVACIÓ  I
MANTENIMENT DE LA JARDINERIA DE PALAFRUGELL.-  Aprovació de plecs i
inici de procediment.

Relació de fets:

Vist  l’expedient  de  contractació  mitjançant  procediment  negociat  sense  publicitat,
complementari el reforç del servei de conservació i manteniment de la jardineria de
Palafrugell,  que actualment presta l’empresa CESPA, jardineria SL, d’acord amb el
contracte formalitzat en data 1 de març de 2013, com a conseqüència de l’ampliació a
nous espais enjardinat que s’han incorporat al llarg del contracte des del seu inici, tal i
com es defineix en el plec de prescripcions tècniques.

Vist l’informe emès per la cap de l’Àrea de Serveis Municipals de data 23 de setembre
de  2014,  on  es  justifica  l’ampliació  del  contracte  dels  treballs  complementaris  del
servei.

El  contracte  es  regeix  pel  plec  de  clàusules administratives  particulars,  el  plec  de
prescripcions  tècniques,  pel  Text  refós  de  la  Llei  3/2011,  de 14 de  novembre,  de
contractes del sector públic, el Reglament parcial de la Llei de contractes del sector
públic,  aprovat  per Reial  Decret  817/2009,  de 8  de maig,  i,  en allò  que no resulti
derogat, pel Reglament General de la Llei Contractes de les administracions públiques,
aprovat pel Reial Decret 1098/2001, de 12 d’octubre. 

L’objecte del contracte és de serveis, de conformitat amb l’article 10 i següents del
Text refós de la Llei de Contractes del Sector Públic.

El procediment d’adjudicació escollit és el procediment negociat sense publicitat i es
tramita de forma ordinària.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar l’expedient de contractació dels treballs complementaris del servei de
conservació i  manteniment de la jardineria de Palafrugell,  amb un valor estimat  de
contracte  de 261.332 euros,  sense IVA (que correspon a  un pressupost  anual  de
65.333 euros per dos anys de durada del contracte més dues possibles pròrrogues),
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desglossat en manteniment i conservació: 223.040 euros, sense IVA (21%) i neteja:
38.292 euros, sense IVA (10%), amb càrrec a l’aplicació pressupostària 71 171 21000
“Despeses manteniment parcs i jardins”.

Segon.- Aprovar el plec de clàusules administratives particulars i plec de prescripcions
tècniques que han de regir la contractació.

Tercer.- Facultar  a  la  mesa de contractació  per  excloure  les  empreses que hagin
presentat ofertes que no puguin ser complertes per haver inclòs valors anormals o
desproporcionats,  d’acord  amb  l’article  152.4  del  TRLCSP  i  fer  el  requeriment  de
documentació establert a l’article 151.2 de la mateixa Llei.

Quart.- Convidar a l’empresa perquè presentin proposta tècnica i econòmica, fins el
dia 9 de desembre de 2014, a les 13'30 hores, que seguidament es relacionen:

-          CESPA jardineria , NIF: B-95 377 701

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  tal  com  es  va  explicar  a  la  Comissió
Informativa de Règim Interior, i  també una mica per sobre a la d'Urbanisme i Medi
Ambient,  avui  el  que  portem  és  una  mena  d'addenda  en  forma  de  treballs
complementaris del que és el concurs de jardineria, a fi i efecte, de tal com contempla
el concurs, el que s'ha produït és un increment de les zones on s'ha de fer aquest
manteniment  i  el  que  portem avui  és  una  fórmula  d'ampliació  d'aquest  contracte,
d'acord amb els criteris tècnics, formals i legals, que des de secretaria ens diuen que
s'ha de fer.

- senyor Sabrià: Per part nostra hi donarem suport, ens hem mirat la informació tant
com hem pogut o sabut, en tot cas, ens sembla que hi hauria alguns aspectes que es
podrien polir, però en tot cas, també penso que les aportacions també les vàrem fer
quan es va fer el contracte gran, i per tant, en aquest cas hi votarem a favor.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

5.-  DISSOLUCIÓ  DE  LA  MANCOMUNITAT  INTERMUNICIPAL  VOLUNTÀRIA
TURÍSTICA DE LA COSTA BRAVA.- Aprovació.-

Relació de fets:

El desembre de 1985 els ajuntaments de la zona coneguda amb el nom de Costa
Brava es van fer càrrec del fet que el territori que tots aquests municipis abastaven era
una  realitat  geo-turística  prou  caracteritzada  per  les  seves  condicions  naturals  i
dedicació  al  turisme,  varen  optar  per  constituir  la  Mancomunitat  Intermunicipal
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Voluntària Turística de la Costa Brava i varen aprovar els estatuts pels que s'hauria de
regir.

En data 26 de setembre de 1980 l'Ajuntament de Palafrugell,  per acord dl  Ple,  va
aprovar els estatuts de la mancomunitat.

Amb motiu de l'aprovació de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i
sostenibilitat de l'Administració Local que obliga a les mancomunitats de municipis a
adaptar els seus estatuts, la Direcció General d'Administració Local Departament de
Governació i Relacions Institucionals ha tramès a l'Ajuntament de Girona un ofici on es
demana informació sobre les actuacions dutes a terme per part de la Mancomunitat
Intermunicipal Voluntària de la Costa Brava.

En tant que la Mancomunitat és inoperant des de fa molts anys, procedeix la seva
dissolució i a l'efecte i, de conformitat amb l'article 13 dels Estatuts, es precisa que tots
els ajuntaments mancomunats adoptin l'acord de dissolució pel plenari amb el quòrum
de majoria absoluta legal.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Acordar la dissolució de la Mancomunitat Intermunicipal Voluntària Turística
de la Costa Brava, al trobar-se inoperativa.
 
Segon.- Traslladar aquest acord a l'Ajuntament de Girona per tal  que centralitzi  la
tramitació de l'expedient de dissolució.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el  senyor Gómez manifestant  que com explica el  propi  acord,  de fet  és la
dissolució d'aquesta Mancomunitat, que va ser creada el 1985 i que de fet, portava
molts anys que  estava inoperativa, i de fet, a partir del decret d'aprovació de la Llei
27/2013, el 2u de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l'Administració Local,
es va demanar, per part de la Direcció General d'Administració Local, de Departament
de Governació i Relacions Institucionals, va trametre a l'Ajuntament de Girona, un ofici
on  es  demanava  informació  sobre  les  actuacions  dutes  a  terme  per  part  de  la
Mancomunitat  i  al  veure que era una Mancomunitat  que era inoperant des de feia
molts  anys,  s'ha  pres  la  decisió  de  procedir,  per  part  de  tots  els  Ajuntaments
mancomunats, a la seva dissolució, i en aquest cas el que acordem avui és aquesta
dissolució i traslladar aquest acord a l'Ajuntament de Girona per tal que centralitzi la
tramitació de l'expedient de dissolució.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

A.3)  Assumptes de la comissió informativa d'urbanisme, obres,  serveis,  medi
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ambient i habitatge

6.-  ACORD DE MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI DE LES VIES
VERDES DE GIRONA.- Aprovació

Relació de fets:

El Consorci de les Vies Verdes de Girona (en endavant el Consorci), ens públic de
caràcter associatiu, està subjecte al règim jurídic establert  als seus Estatuts, que li
atribueix caràcter local i determina que el funcionament i l'actuació del mateix es regirà
pels Estatuts del Consorci i per la normativa de règim local.

Atesa  l'entrada  en  vigor  la  Llei  27/2013  de  27  de  desembre,  de  racionalització  i
sostenibilitat  de  l'Administració  Local  (LERSAL),  es considera  necessari  procedir  a
modificar determinats aspectes dels estatuts, que hauran d'adaptar-se a l'esmentada
normativa, determinant l'Administració Pública on quedin adscrits així com el seu règim
orgànic, econòmic i financer, d'acord amb la disposició addicional vintena de la Llei
30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les Administracions públiques i del
procediment administratiu comú, introduïda per la LRSAL.

D'altra banda el  Consorci  de les Vies Verdes de Girona com a entitat  vinculada o
dependent de la Diputació de Girona, ha quedat classificada per acord del ple de 23 de
setembre de 2014, segons les previsions de la Disposició Addicional Dotzena de la Llei
7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, redactada conforme a la
LRSAL,  als  efectes  de  determinar  el  nombre  màxim  de  membres  del  consell
d'administració i òrgans superiors de govern o administració.

Atès que aquest Consorci ha quedat classificat en el grup 1 que determina que el
nombre màxim dels membres del Consell executiu és de 15, caldrà també fer aquesta
previsió en els estatuts.

Vist que el Consorci de les Vies Verdes de Girona ha aprovat inicialment la modificació
dels Estatuts del Consorci i ha aprovat la tramitació de l'expedient de modificació de
manera centralitzada.

Vista  la Resolució de l’Alcaldia 2014/2629,  de 21 d’octubre,  d’aprovació de l’acord
degut  a la urgència de la tramitació per facilitar  que els  estatuts estiguin aprovats
definitivament abans del 31 de desembre, i supeditat a la ratificació del Ple.

Atès l’informe emès per l’Àrea de Medi Ambient.

Atès l’informe emès per la  Comissió Informativa  d’urbanisme,  obres,  serveis,  medi
ambient i habitatge, a la sessió celebrada el dia 18 de novembre de 2014. 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar  inicialment  la  modificació  dels  Estatuts  del  Consorci  de  les  Vies
Verdes de Girona en els  articles 3 naturalesa,  8 consell  executiu,  10 gerència,  32
separació del Consorci i 33 dissolució, que queden redactats com segueix:
"Article 3. Naturalesa
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1. 1. El Consorci de les Vies Verdes de Girona, que té la consideració d'ens local i
està adscrita a la Diputació de Girona als efectes de la Disposició Addicional
vintena de la llei 30/1992, de 26 de novembre, introduïda per la LRSAL, és de
caràcter voluntari, de naturalesa administrativa i gaudeix de personalitat jurídica
pròpia  i  de  plena  capacitat  jurídica  i  d'obrar  per  crear  i  gestionar  serveis  i
activitats  d'interès  local  o  comú,  dintre  de  l'àmbit  de  les  seves  finalitats
estatutàriament definides. Amb aquest efecte pot realitzar actes d'administració
i  de  disposició  de  béns,  formalitzar  contractes,  defensar  judicialment  i
extrajudicialment  els  seus  drets  i,  en  general,  dur  a  terme  tots  els  actes
necessaris per assolir, d'acord amb la legislació aplicable a cada supòsit, els
objectius  establerts  en  els  presents  Estatuts  i  pot  emprar  qualsevol  de  les
formes de gestió de serveis que preveu la legislació de règim local.

Article 8. Consell Executiu

1. El Consell Executiu està integrat per la Presidència (amb un vot ponderat equivalent
a tres vots) i els/les vocals, amb un mínim de deu i un màxim de catorze vocals.
Dintre del mínim de vocals s'hi preveuen:
-  cinc  diputats  o  diputades,  designats  pel  Ple  de  la  Diputació,  a  proposta  de  la
Presidència (amb un vot ponderat cadascun d'ells equivalent a tres vots).
- cinc membres en representació de les diferents zones d'actuació.
2. Si un diputat o una diputada passa a ocupar la Presidència per delegació del seu
titular, un altre diputat o diputada de l'Assemblea General ha d'ocupar la seva plaça al
Consell Executiu.
3. Els membres de les zones abans esmentades han de ser designats per l'Assemblea
General a proposta dels representants de cada zona.
4. També formen part del Consell Executiu, amb veu però sense vot, les persones que
ocupin els càrrecs de Gerència, Secretaria i Intervenció.
5.  Si  per  qualsevol  motiu  cessa  algun  membre  de  les  zones  d'actuació  durant  la
vigència del seu mandat, l'Assemblea General ha d'escollir el que hagi de substituir-lo,
a proposta dels i les representants de les zones corresponents i ha d'exercir el càrrec
per completar el període de temps que li falti al seu antecessor o antecessora.

Article 10. Gerència, Secretaria i Intervenció

1.  El  gerent  serà  escollit  d'acord  amb  els  criteris  d'idoneïtat,  mèrit  i  capacitat,
mitjançant un procediment que respecti la publicitat i la concurrència. En cas que la
persona designada en el càrrec no tingui la condició de funcionari/ària de carrera, se
sotmetrà a la relació laboral de caràcter especial d'alta direcció.
2. El Consorci ha de tenir una Secretaria i una Intervenció de fons, els titulars de les
quals els ha de nomenar el Consell Executiu d'entre els funcionaris o les funcionàries
amb habilitació nacional que exerceixin llur càrrec en algun o alguns dels ens locals
consorciats.

Article 31. Separació del Consorci i efectes de la separació

1. Cadascun dels ens consorciats pot separar-se del Consorci, sempre que doni un
preavís al  mateix Consorci  amb un mínim de sis mesos d'antelació,  que estigui  al
corrent  en  el  compliment  de  les  obligacions  i  els  compromisos  anteriors  i  que  en
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garanteixi el compliment dels pendents.
2. Quan un municipi deixi de prestar un servei, d'acord amb la Llei 27/2013, de 27 de
desembre,  i  aquest  servei  sigui  un  dels  prestats  pel  Consorci,  el  municipi  podrà
separar-se'n.
3. El dret de separació s'haurà d'exercitar per escrit notificat a l'Assemblea General del
Consorci.
4. L'exercici del dret de separació produeix la dissolució del Consorci excepte que la
resta dels seus membres acordin la seva continuïtat i segueixin pertanyent al Consorci,
al menys dues administracions o dues entitats o organismes públics vinculats o que
depenguin de més d'una Administració.
5. Quan l'exercici del dret de separació no comporti la dissolució del Consorci, la quota
de separació es calcularà per part de la Intervenció del Consorci, atenent els mateixos
criteris a aplicar en el cas de liquidació. En el cas que el Consorci hagi de procedir a la
reducció de la plantilla de personal, motivat per la separació d'un o varis membres,
s'estarà al que disposi la legislació laboral, assumint en tot cas el membre o membres
que se separin els efectes indemnitzatoris corresponents.
6. S'acordarà per part del Consorci la forma i condicions en què tindrà lloc el pagament
de  la  quota  de  separació,  en  el  supòsit  que  sigui  positiva,  així  com  la  forma  i
condicions de pagament del deute que correspongui a qui exercita el dret de separació
si la quota és negativa.

Article 33. Dissolució

1. El Consorci es pot dissoldre per les causes següents:
a) Per compliment de la seva finalitat
b) Per acord unànime dels ens consorciats
c) Per impossibilitat de continuar en funcionament
d) Per separació d'un o diversos ens consorciats, si amb això esdevé inoperant
e) Per incompliment de l'objecte
f) Per transformació del Consorci en un altre ens
g) Per expiració del termini inicial o de pròrroga de duració del Consorci
2. La dissolució del Consorci requereix l'acord de l'Assemblea General, adoptat amb el
vot favorable de les dues terceres parts del nombre de fet, i en tot cas de la majoria
absoluta i del nombre legal de membres i la ratificació per part dels òrgans competents
dels ens consorciats. Si no s'assoleixen els acords esmentats, cada ens consorciat
conserva el seu dret de separació d'acord amb l'article anterior.
3. L'acord de l'Assemblea General sobre la dissolució del Consorci ha d'especificar la
forma  de  liquidació  del  seu  actiu  i  passiu  i  revertiment  de  les  seves  obres  i
instal·lacions  a  les  administracions  consorciades,  d'acord  amb  la  ponderació  dels
criteris de preservació de l'interès públic i d'equitat respecte a les aportacions que hagi
efectuat cada ens consorciat al llarg de la durada del Consorci.
4. En el no previst en aquests Estatuts pel que respecta a la liquidació del Consorci,
resultarà d'aplicació el que disposa l'article 14 de la Llei 15/2014, de 16 de setembre,
de racionalització del Sector Públic i altres mesures de reforma administrativa."

Segon.-  En  el  supòsit  que  durant  el  termini  d'informació  pública  no  es  presentin
al·legacions i/o reclamacions l'acord esdevindrà definitiu.

Tercer.- Sotmetre l’expedient a informació pública encarregant al Consorci de les Vies
Verdes de Girona la realització, en nom de l’Ajuntament de Palafrugell, dels tràmits
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d’informació pública de l’acord de modificació dels estatuts i la seva publicació una
vegada aprovats definitivament, amb la finalitat de centralitzar el procediment habilitant
i  facultant  expressament  al  Consorci  per  a la signatura dels documents que siguin
necessaris.

Quart.- Facultar, tan àmpliament com en dret sigui menester a l’Alcaldia/Presidència
per a la signatura de quants documents siguin necessaris per a l’execució del present
acord. 

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rangel manifestant que en primer lloc dir que és una aprovació sinó
que és una ratificació d'un Decret d'alcaldia, a fi i efectes de donar compliment a la
sol.licitud que, des del Consorci de Vies Verdes se'ns fa per adaptar els seus Estatuts
a la nova Llei, de desembre de 2013, per donar compliment als aspectes que com a
Consorci ha de complir. Bàsicament és la seva naturalesa jurídica, la seva adscripció a
la Diputació, després per una qüestió de Consell  Executiu,  de reduir el  nombre de
persones que l'integren, com i de quina manera ha de funcionar la seva gerència, com
i  de  quina  manera  s'ha  de  produir,  per  alguns  dels  membres,  la  separació  del
Consorci, o, finalment, l'altre aspecte que es modifica en els seus estatuts, és que es
contempla el cas de la dissolució, que s'ha de fer seguint les prescripcions que la Llei
de Racionalització i sostenibilitat de l'Administració Local ens dóna com a fórmula per
fer-ho.
Bàsicament el que fem és aquesta ratificació i que la seva urgència va venir donada
perquè el  Consorci  de Vies Verdes,  en la seva  aprovació inicial  va comunicar  als
Ajuntaments  que  necessitava  de  forma  urgent,  poder  tramitar  aquesta  modificació
abans de finals d'aquest any.  

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

7.-  SENTÈNCIES I  INTERLOCUTÒRIES REFERIDES A L'ÀREA D'URBANISME I
OBRES. Coneixement.- 

Relació de fets:

Vista la sentència dictada per la Secció Tercera de la Sala Contenciosa Administrativa
del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya en el recurs 335/2009, interposat pel
senyor Joaquim Salabert Clarà i la societat Llars 85, SAU contra la Resolució de data
13 de març de 2009 dictada pel Conseller de Política Territorial i Obres Públiques de la
Generalitat de Catalunya que aprovava definitivament el Pla Director Urbanístic de les
àrees residencials estratègiques de Girona, entre elles, ARE 1.7-1.9, ARE SUD-1.1
Piverd Est i ARE SUD-1.4 El Terme de Palafrugell, per la qual es desestima el recurs
interposat per la part recurrent.
 
Atesa  la  interlocutòria dictada en data 22 d’octubre de 2014 pel  Jutjat  Contenciós
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Administratiu número 1 de Girona en el procediment de mesures cautelars 89/2014,
formulat pel senyor Josep Cruz Plaja, en el sentit de suspendre l’execució de l’acte
impugnat,  que  requeria  el  pagament  de  les  aportacions  pendents  del  Conveni
urbanístic  del  Polígon  d’actuació  PA-1.8  Carrer  Torres  i  Jonama-  Plaça  Onze  de
Setembre, per la qual cosa es desestima la petició de mesura cautelar en tant que
considera que els arguments sobre els que es fonamenta l’adopció de la mesura són
qüestions de fons que s’han de resoldre en sentència.
 
Atès l’informe  pres  per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de  barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 18 de novembre
de 2014.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Donar-se per assabentat de l‘esmentada sentència i interlocutòria. 

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

8.-  TERCERES  OPERACIONS  JURÍDIQUES  COMPLEMENTÀRIES  DEL
PROJECTE DE REPARCEL•LACIÓ DEL PLA DE MILLORA URBANA DE L’ÀMBIT
DISCONTINU PMU-4.8 A/B, CARRER CHOPITEA - AVINGUDA ANTONI J. ROVIRA,
A CALELLA DE PALAFRUGELL. Aprovació.-

Relació de fets:

Vist que el Ple de l’Ajuntament de Palafrugell en sessió celebrada el dia 27 de gener
de 2010, va aprovar definitivament el Projecte de reparcel·lació, en la modalitat de
cooperació,  del  Pla  de  millora  urbana  de  l’àmbit  discontinu  PMU-4.8  A/B,  Carrer
Chopitea - Avinguda Antoni J. Rovira, a Calella de Palafrugell.
 
Atès així mateix que per acord del Ple de l’Ajuntament de Palafrugell pres en sessió
celebrada el dia 26 d’agost de 2010, es va aprovar l’Expedient d’operacions jurídiques
complementàries del Projecte de reparcel·lació, en la modalitat de cooperació, del Pla
de  millora  urbana  de  l’àmbit  discontinu  PMU-4.8  A/B,  Carrer  Chopitea  -  Avinguda
Antoni J. Rovira, a Calella de Palafrugell.
 
Atès que aquest Projecte de reparcel·lació va adjudicar a l’Ajuntament de Palafrugell
les finques resultants números 6 i 8, en concepte del 10% d’aprofitament mig, amb uns
defectes d’adjudicació que es valoraven en 40.767,02 € i 28.056,25 €, respectivament,
que varen passar a afectar les finques registrals números 30.922 i 30.924. 
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Atès que en data 22 de gener de 2013 l’Ajuntament de Palafrugell va formalitzar una
escriptura de permuta amb la societat Xavcoma, SL per la qual permutava la finca de
titularitat municipal número 6 del Projecte de reparcel·lació el PMU-4.8 A/B, amb la
finca número 3.3 del Projecte de reparcel·lació del sector SUD - 1.12, Brugueres, 2,
propietat  de  Xavcoma,  SL.  En  aquesta  escriptura  ambdues  parts  acordaren  que
l’afecció registral de la finca registral número 30.922 es traslladés i passés a afectar la
finca registral número 30.924 corresponent a la finca adjudicada número 8 del mateix
projecte  de  reparcel·lació,  de  titularitat  municipal,  mitjançant  la  tramitació  d’un
expedient d’operacions jurídiques complementàries.
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament de Palafrugell en sessió celebrada el dia 30 d’abril de
2013, va aprovar l’Expedient de Segones Operacions Jurídiques Complementàries del
Projecte de reparcel·lació en la modalitat de cooperació, del Pla de Millora Urbana
d’ordenació de l’àmbit discontinu 4.8 A/B, Carrer Chopitea - Avinguda Antoni J. Rovira,
a Calella de Palafrugell, per mitjà del qual es va traslladar l’afecció al cobrament en
favor  de  l’Ajuntament  de  Palafrugell  per  un  import  de  40.767,02  €,  que  constava
inscrita a la finca adjudicada número 6 del Projecte de reparcel·lació en la modalitat de
cooperació, del Pla de Millora Urbana d’ordenació de l’àmbit discontinu 4.8 A/B, Carrer
Chopitea -  Avinguda Antoni  J.  Rovira,  a  Calella  de Palafrugell,  que és  la  registral
número 30.922,  passant  a  afectar  a  la finca adjudicada número 8 del  Projecte de
reparcel·lació, en la modalitat de cooperació, del Pla de Millora Urbana d’ordenació de
l’àmbit discontinu 4.8 A/B, Carrer Chopitea - Avinguda Antoni J. Rovira, a Calella de
Palafrugell, de titularitat municipal, que és la registral 30.924, inscrita en el Registre de
la Propietat de Palafrugell al tom 3370, llibre 869, foli 59.
 
Atès que per Resolució de l’Alcaldia número 2816/14, de data 12 de novembre de
2014, el senyor alcalde, d’acord amb l’informe emès per l’assessora jurídica municipal
en data 10 de novembre de 2014, va resoldre que es cancel·lessin les dues afeccions
que gravaven la finca resultant número 8 del Projecte de reparcel·lació del PMU 4.8
A/B,  Carrer  Chopitea -  Avinguda Antoni  J.  Rovira,  efectuant  a aquests  efectes els
serveis  tècnics  i  jurídics  municipals  un  expedient  d’operacions  jurídiques
complementàries,  a  efectes  de  fer  constar  de  forma  expressa  en  el  Projecte  de
reparcel·lació  del  PMU 4.8 A/B,  Carrer  Chopitea -  Avinguda Antoni  J.  Rovira,  que
l’Ajuntament de Palafrugell és tributari d’un dret de crèdit reconegut al seu favor, com a
conseqüència del defecte d’adjudicació d‘aprofitament urbanístic en compliment dels
deures de cessió  de sòl,  en relació  a l’adjudicació en el  seu dia  de les parcel·les
números 6 i 8 de l’esmentat projecte de reparcel·lació per uns imports de 40.767,02 € i
28.056,25 € respectivament. 
 
Atès el  contingut de l’article 168.1.d del Decret 305/2006, de 18 de juliol,  pel qual
s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme, de la Generalitat de Catalunya, segons
el qual quan la rectificació del projecte de reparcel·lació tingui per objecte la distribució
entre totes o alguna de les finques resultants de la seva responsabilitat provisional per
al pagament de les despeses d’urbanització i les altres del projecte o l’alteració de la
seva  quantia,  la  tramitació  de  l’expedient  es  limita  a  la  notificació  a  les  persones
interessades, sense que calgui sotmetre l’acord a nova informació pública.

Atès el contingut dels informes emesos per l’Assessora jurídica municipal en data 10
de novembre de 2014 i 17 de novembre de 2014.
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Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques,  serveis  municipals  i  medi  ambient,  a  la  sessió  celebrada  el  dia  18  de
novembre de 2014.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar l’Expedient de Terceres Operacions Jurídiques Complementàries del
Projecte de reparcel·lació del Pla de millora urbana de l’àmbit discontinu PMU-4.8 A/B,
carrer Chopitea - Avinguda Antoni J. Rovira, a Calella de Palafrugell.

Segon.- Notificar  aquest  acord a tots  els  interessats  per  al  seu coneixement  i  als
efectes oportuns.

Tercer.- Facultar  àmpliament  al  senyor  Alcalde, el  senyor  Juli  Fernández  Iruela,  i
subsidiàriament el Tinent d’Alcalde o Regidor en qui delegui o el  que exerceixi les
seves  funcions,  per  a  la  formalització  de  tots  els  documents  i  tràmits  necessaris
derivats de l’adopció del present acord.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  tal  com  es  va  explicar  a  la  comissió
Informativa d'urbanisme, es va explicar tot i la complexitat del tema, crec que es varen
aclarir tots els dubtes generats allà. Jo només aclarir que les operacions jurídiques
complementàries  són  aquells  elements  formals  i  jurídics  que  es  produeixen  en  la
tramitació dels procediments de planejament derivat, que afecten més a la propietat i
afecten  a  les  condicions  derivades  d'aquesta  propietat.  Aquesta  és  la  tercera
d'aquestes operacions, que permetrà normalitzar una permuta sense perdre cap dels
condicionants i dret que l'Ajuntament conservava dins d'aquest sector.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

B) Control i fiscalització dels òrgans de govern

9.-  MOCIÓ  QUE  PRESENTEN  ELS  GRUPS  MUNICIPALS  SOCIALISTA,
CONVERGÈNCIA  I  UNIÓ,  ESQUERRA  REPUBLICANA  DE  CATALUNYA  I
L’ENTESA – JUNTS PER PALAFRUGELL DE L’AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL
EN RELACIÓ  A  LA DEFENSA DE LES POLÍTIQUES  DE LLUITA CONTRA LA
VIOLÈNCIA VERS LES DONES

Relació de fets:

El  25  de  novembre  és  el  Dia  Internacional  contra  la  violència  de  gènere.
Malauradament, aquest any commemorem aquest dia amb la convicció de retrocés en
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la lluita contra la seva eradicació per una clara manca de voluntat política. 

Aquest desembre farà deu anys que es va aprovar la Llei integral contra la violència de
gènere (Llei Orgànica 2/2004, de 28 de desembre, de Mesures de Protecció Integral
contra la Violència de Gènere) impulsada pel darrer govern socialista i que ha estat
guardonada amb una de les mencions d’honor del premi de Polítiques de Futur (Futur
Policy  Award  2014)  que  l’ONU  Dones,  el  World  Future  Council i  la  Unió
Interparlamentària concedeixen a les millors lleis i polítiques del món que tinguin com a
objectiu posar fi a la violència contra les dones i les nenes. Han ressaltat que aquesta
llei  és una de les normes més importants i  eficaces que existeixen per eradicar  la
violència sexista en tot el món. Una violència que qualifiquen com una de les formes
més generalitzades d’abús contra els drets humans. Aquesta llei és la clara mostra
que per lluitar contra la xacra de la violència masclista s’ha de tenir voluntat política, i
fer de la lluita contra la violència una prioritat absoluta dels governs. 

Cal  invertir  recursos  i  esforços  per  visualitzar  la  Tolerància  Zero  amb la  violència
masclista.  Una societat  que vol  ser  moderna i  cosmopolita no pot  deixar  de lluitar
contra una xacra que cada any ens deixa dones assassinades i nens i nenes víctimes.

Una voluntat política que no té el govern de l’Estat, que ha fet desaparèixer el principi
d’igualtat del discurs polític i la violència de gènere de les seves prioritats per fer que
torni  a  ser  un  problema  privat,  invisible.  Està  desmantellant  la  llei  integral  amb
contínues  retallades  pressupostàries  i  amb  reformes  legislatives  que  ataquen
directament la transversalitat i efectivitat de la llei, com la Llei Wert, la fallida reforma
de l’avortament, o la Llei de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local que
farà desaparèixer molts serveis municipals, com els de promoció i  protecció de les
dones  (programes  d’atenció,  punts  d’informació,  pisos  d’acollida  per  a  dones
maltractades,...). Tot això afeblirà més encara la xarxa d’entitats que donen suport a
les dones maltractades. 

A Catalunya, la Llei 5/2008, de 24 d’abril, del dret de les dones a eradicar la violència
masclista,  parteix  de la  premissa que els  drets  de les  dones són  drets  humans,  i
designa  la  violència  masclista  com  una  greu  vulneració  d'aquests  drets  i  un
impediment  perquè  les  dones  puguin  assolir  la  plena  ciutadania,  l'autonomia  i  la
llibertat.  La  finalitat  d'aquesta  llei  és  establir  els  mecanismes  per  contribuir  a
l'eradicació de la violència masclista que pateixen les dones i reconèixer i avançar en
garanties respecte al dret bàsic de les dones a viure sense cap manifestació d'aquesta
violència.
 
No obstant això, el 2014 a Catalunya, 10 dones han estat assassinades per les seves
parelles o ex parelles, xifra que duplica en 10 mesos el total de víctimes per violència
de gènere de tot el 2013.

Des dels grups proposants reivindiquem tornar a prioritzar la perspectiva de gènere i
les  polítiques  contra  la  violència  vers  les  dones,  amb  els  recursos  i  mesures
desmantellades en els  darrers  anys.  Perquè  les  polítiques d’igualtat  d’oportunitats,
educació, salut, d’acompanyament a la inserció laboral i  les polítiques de suport a les
persones amb dependència són innegociables i imprescindibles per a la justícia social.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:
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Aquest  Ajuntament  dedica  un  sentit  record  a  la  memòria  de  totes  les  dones
assassinades per violència de gènere i expressa les seves condolences a les seves
famílies i amistats. 

Així  mateix,  manifesta  la  seva  repulsa  a  totes  les  manifestacions  de  violència
masclista, referma el seu compromís amb les víctimes i declara la tolerància zero amb
els maltractadors. 

Per tot això, aquest Ajuntament es compromet a:

1.      Mantenir els recursos, serveis i pressupostos per combatre la violència masclista
en tots els nivells, tenint present que la dura i llarga crisi que patim ha posat moltes
dones en situacions d’extrema vulnerabilitat.
 
2.      Reforçar les campanyes públiques de sensibilització contra la violència sexista, i
enfortir la detecció i el recolzament a les dones víctimes i els seus fills i filles menors.
 
3.      Demanar  a  la  Generalitat  que  avanci  en  el  desplegament  de  la  Llei  per  a
l’eradicació de la violència contra les dones, assolint el compromís de finalització del
desplegament  de la  xarxa de recursos per  poder  fer  front  a  la recuperació  de les
víctimes de violència masclista, així com fer efectiu el fons per cobrir els impagaments
de pensions. 
 
4.      Demanar a l’Estat que impulsi el desplegament i l’aplicació de la Llei de Mesures
de Protecció Integral contra la Violència de Gènere en coordinació amb tots els poders
públics, tant locals, com autonòmics i estatals, específicament:
a.      Adoptar les mesures que permetin l’aplicació efectiva i el desenvolupament de la
Llei Orgànica 1/2004, de 28 de desembre, de Mesures de Protecció Integral contra la
Violència  de  Gènere,  en  coordinació  amb els  poders  públics,  locals,  autonòmics  i
estatals. 
b.      Reposar els fons pressupostaris que han patit retallades.
c.      Desenvolupar el sistema de seguiment integral dels casos de violència masclista.
d.      Impulsar la implantació dels medis telemàtics i avaluar aquesta implantació en
col·laboració amb el Consell General del Poder Judicial.
e.      Revisar i  avaluar els protocols de coordinació actuals per augmentar la seva
eficiència i garantir la seva aplicació a tot el territori.
f.        Avançar en una major formació i especialització de tots els professionals que
intervenen davant aquesta violència i garantir que qualsevol modificació que es porti a
terme en les estructures desenvolupades per combatre aquesta violència no perdi la
seva especialització. 
g.      Garantir el compliment del Conveni del Consell d’Europa sobre la prevenció i la
lluita contra la violència de la dona i la violència masclista, conegut com el Conveni
d’Istanbul. 
 
5.      Donar trasllat dels acords al Govern de l’Estat Espanyol i al de la Generalitat de
Catalunya.

Esmenes:
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No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé la senyora Mauri llegint la Moció 

A continuació intervé la senyora Recio manifestant un desig, que suposo que és el
desig de tots els que estem aquí, de tothom que és intentar que acabar amb aquesta
violència exercida contra les dones, que s'eradiqui d'una vegada. Igualment manifestar
la nostra voluntat de lluitar, d'una manera ferma contra aquesta violència de Gènere.

- senyora Farrarons: Reafirmar-nos en el que ha dit la companya de l'Entesa, però jo
aniria  una  mica  més  enllà  i  reflectint  el  que  m'ha  semblat  entendre  del  que  s'ha
expressat avui en un manifest conjunt, a Plaça Nova, de diferents entitats de dones del
poble, i veient que fa deu anys es va fer una Llei i que no ha pogut evitar 700 dones
mortes a la península, que tenint en compte que els assassinats només són la punta
de l'iceberg de la violència domèstica i de la violència de gènere, a Plaça Nova s'ha
parlat de transversalitat, potser caldria posar com a eix la lluita contra la violència de
gènere en aquesta nova versió de la plataforma d'entitats, com a fil vertebrador. Em
sembla  tant  esgarrifós  que  700  persones,  en  deu  anys,  si  hagués  sigut  un  atac
terrorista hi hauria un dol nacional durant tres dies, aquesta Llei ha sigut capaç de
guanyar  una menció a la ONU però no ha sigut capaç de solucionar el  problema.
Qualsevol esforç que es faci, a nivell local, per poder recolzar les polítiques estatals, jo
ho proposaria, que el fet d'anar contra la violència de gènere es convertís en un dels
eixos de la taula de joventut, de la taula de salut, de la comunitat educativa, potser
com a propòsit del 2015, com a propòsit del 2016, però em fa l'efecte que tot el que
puguem fer per anar més enllà i obtenir millors resultats, seria bo fer-ho.

- senyor Guerra: Òbviament nosaltres ens adherim a aquesta moció, donant per fet
que qualsevol tipus de violència, no només la masclista, sempre és condemnable i,
sobre tot el que s'ha dit, m'agradaria destacar un paràgraf, que realment no sé que hi
té a veure tot i que és molt respectable, però no sé que té a veure amb la violència
masclista,  la  Llei  Wert,  la  reforma  de  l'avortament,  aquestes  coses,  aquí,  crec
sincerament que no toquen. És el mateix que em varen dir vostès fa un any quan vaig
reclamar també l'adhesió contra la violència de gènere femenina, i em varen dir que no
tocava.  Repeteixo que qualsevol tipus de violència és condemnable.
També m'agradaria donar-li un punt de vista una mica diferent, i és que es tenen en
compte moltes situacions però no es té en compte a l'hora de demanar més esforços,
el punt de vista psicosocial que fins ara s'havia entès com a estat del benestar. Durant
molts anys hem estat vivint en una època de vaques grosses i de cop i volta ens hem
trobat amb una crisi que ha fet molt mal, fins al punt de gairebé fer desaparèixer la
classe mitjana, això, i sense que serveixi de cap justificació, té un impacte emocional
molt important sobre tota la societat, homes i dones. Insisteixo, no és cap justificació
per la  violència,  però sí  que és un punt  a  tenir  en compte,  per  tant,  els  hi  podria
suggerir que a més a més de tot el que demanen, amb molt bon sentit comú, afegeixin
polítiques  per  desenvolupar,  reintegrar,  readaptar  a  aquelles  persones  d'un  nivell
social mitjà, per no dir un altre adjectiu que, de cop i volta s'han vist abocades a una
situació que no haguessin esperat mai, de tenir-ho tot a no tenir res, qualsevol persona
pot  reaccionar  de  maneres  molt  diferents.  Llavors,  a  part  de  totes  les  jurídiques,
socials,  ajuts  sanitaris,  demanin  també  polítiques  que  puguin  fer  que  aquestes
persones que han caigut en un pou, en puguin sortir.
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- senyora Galiana: Nosaltres en quant als acords que es proposen, hi estem totalment
d'acord, i podríem donar recolzament a aquesta moció, però no estem d'acord amb
l'exposició de motius, en concret amb el paràgraf que es parla que el govern de l'estat
no té voluntat política, parlant de la Llei Wert i acabant fins a les dones maltractades.
Si això es treu, nosaltres hi donarem suport.
Deixant a part això, volia fer una mica d'explicació. Nosaltres, evidentment, no crec
que hi hagi cap partit polític que pugui estar a favor de la violència de gènere, això és
una lluita de tots i és una lluita molt complexa perquè no és fàcil  eradicar aquesta
qüestió, i voldríem fer una mica de pes en dir que a vegades, les retallades que poden
afectar al fet que hi pugui haver violència domèstica abarquen a molts sectors, fins i tot
al sector sanitari, hi ha moltes persones que tenen problemes mentals, que les famílies
es queixen i no hi ha resposta sanitària i per falta de llits o per falta del que sigui,
retornen  al  domicili  familiar  moltes  persones  que  no  estan  bé  i  després  passen
desgràcies,  i  com això  tantes  altres  coses.  És  a  dir  que,  realment  la  inversió  en
aquests temes va més enllà d'una resposta jurídica o policial, el tema és molt complex
i realment,  en moments de retallades, és difícil,  però jo crec que hi  hauria d'haver
molta sensibilitat sobretot en els temes sanitaris, perquè molts dels temes de violència
es produeixen en persones que tenen problemes mentals. És un incís o una explicació
que voldria fer.
També volia comentar que aquí es fa constar que s'ha duplicat el nombre de morts, no
sé si és així però recentment he llegit un article en la premsa que diu que la violència
domèstica, precisament ha disminuït,  no sé si  es refereix a nombre de morts o de
denuncies,  però no sé d'on ha sortit  aquesta informació que posa a l'exposició de
motius, de totes maneres, a la premsa han sortit força articles que diuen que hi ha
hagut una reducció. Però bé, per nosaltres no hi ha cap problema en què consti a
l'exposició, nosaltres donarem suport  sempre i  quan es retiri  la crítica que es fa al
govern de l'estat, per una sèrie de Lleis que s'estan esmentant en aquest paràgraf que
entenem que no tenen res a veure, directament, amb la violència de gènere.

- senyora Mauri: En principi parlem de la Llei Wert perquè suprimeix la co-educació a
les  escoles,  perpetua  la  segregació  de  sexes,  no  educa  en  valors.  Parlem  de
l'avortament,  senyor  Guerra,  perquè  és  una  forma  de  violència  contra  les  dones
coartant la seva llibertat d'elecció, en una tema tant sensible com és l'ús del seu propi
socs, per això parlem de violència contra les dones, no només són assassinats, per
això  parlem  que  també  són  formes  de  perpetuar  aquesta  violència.  Parlem  de
retallades   perquè  es  retallaran  recursos  en  els  municipis  i  per  tant  s'hauran  de
suprimir molts de serveis, si no els fan els municipis pel principi de subsidarietat, i dir
que la Llei, malgrat que la Llei és molt bona, no s'ha desplegat del tot, perquè hi ha
una falta de voluntat política, i això és un fet i no només del govern de l'estat, sinó que
podríem dir també que hi ha hagut retallades també del govern de la Generalitat, per
tant, si no s'ha des'`legat, era una Llei que treia el que era la violència de l'àmbit privat,
el  feia com un problema social,  per  tant  ja  tipificava aquest  delicte,  creava Jutjats
especials,  preveia  personal  d'acompanyament  qualificat,  hi  havia  mesures  per
sensibilització de jutges perquè, escolti, que ara estiguin dient que és la paraula d'un
contra la de l'altre, això és un retrocés. Tot això vol dir  que no hi  ha una voluntat
política, per això en l'exposició de motius es diu el que es diu. Jo soc una part dels
ponents, en principi jo no rectificaria res del que hi ha en l'exposició de motius perquè
precisament el principal problema és el pressupostari i no s'inverteixen perquè no es
considera que sigui un problema prioritari, i si hi haguessin els recursos destinats per a
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aquesta eradicació, probablement tiraríem endavant molts programes que ara no es
poden tirar endavant.
Hi ha una feina molt important des dels ajuntaments, però els ajuntaments necessiten
el finançament per tant això és un peix que es mossega la cua. A mi em sembla que
està bé el que hem fet a l'exposició de motius i per la meva part ho deixaria com està.

-  senyora Galiana:  Hi  ha uns punts que en certa manera entenc que vostè intenti
buscar  una  relació,  però  hi  ha  coses  per  les  quals  no  es  pot  passar.  No  es  pot
relacionar la Llei  de l'avortament,  sota cap concepte,  amb el  tema de violència de
gènere, el tema de violència de gènere són dones de moren en mans de les seves
parelles i de les seves ex-parelles, que són assassinades o són maltractades física o
psíquicament, buscar relació aquí, em sembla retorçat.
Diu  que no hi ha una voluntat política, el govern de l'estat, entre altres mesures ha
posat en funcionament un telèfon, que és el 016, que són telèfons que no deien cap
tipus de rastre, per totes les persones que siguin víctimes de violència de gènere i que
tenen  automàticament  tots  uns  serveis.  És  a   dir,  voluntat  política,  això  serà  una
interpretació seva.
Ja li dic, retallades n'hi ha ha pertot, però hi ha retallades que si anem a relacionar
amb això, podríem parlar de moltes coses perquè la violència a vegades també és que
una mare que no té mitjans econòmics i no té res i possiblement ha estat maltractada
pel seu marit  i  s'ha hagut de separar, no tingui un recolzament d'ajuts pels fills. Si
entrem en aquest joc hi ha molts temes, evidentment, però si vostès no ho retiren, no
ho retirin,  nosaltres ens  abstindrem perquè entenem que el  tema és  sobradament
delicat. 
I una cosa que vostè ha dit, que em sembla molt greu, és que sigui que els jutges
diguin que és la paraula d'un contra la de l'altre i que això serveixi per absoldre una
persona, una persona, si no es demostra la seva culpabilitat no es pot condemnar,
perquè hi ha moltes persones que amb certa picaresca i amb falta de respecte total
per  persones  que  realment  han  sigut  agredides,  han  utilitzat  de  manera  malèfica,
moltes vegades aquesta Llei per aconseguir finalitats civils o per aconseguir pensions
o per aconseguir treure el marit fora de casa, i que també s'ha demostrat, malgrat la
paraula d'un contra la de l'altre, que aquestes senyores estaven mentint. Em sembla
que s'ha de sobreprotegir una persona maltractada però el que tampoc s'ha de fer és
condemnar una persona sense proves, això és de calaix aquí i en qualsevol país. Ha
fet aquest comentari que m'ha semblat molt greu.

- senyora Mauri: Dir-li només que les dades que s'han donat són tretes del Ministerio,
per tant, són dades que estan publicades i es poden llegir avui mateix. Dir que, entre
altres coses, el 60% de les peticions d'ordres d'allunyament són rebutjades, pensi en la
dona que varen matar ahir o abans d'ahir, i s'arxiven moltes denuncies per manca de
proves,  perquè és  la  paraula  d'un  contra  la  de  l'altre,  diuen.  Tampoc hi  ha grups
d'acompanyament especialitzats com fins ara hi havia. Nosaltres pensem que tot això
es tradueix amb aquesta retallades que van en detriment de la Llei i a més, també
m'estranya, i sé que es poden haver fet coses, i  la línia 900 evidentment nosaltres
estem fent,  amb la col.laboració de l'IPEP i dels comerços de la vila, una difusió i
varem fer un acord de Junta de Govern d'adhesió a la línia 900 d'assessorament i
d'atenció a les víctimes de violència, però amb una línia telefònica no es cobreix el fins
de pensions, no es fa prevenció, etc.
I una cosa que jo penso que és greu, és dir que la violència de gènere és perquè hi ha
persones malaltes  mentals  o  que tenen dificultats  econòmiques,  penso que potser
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haurien de revisar els protocols que hi ha de violència, els protocols que estan al jutjat,
el que diu la Llei, senyora Galiana, la Llei espanyola i la Llei catalana, que fa de bon
revisar i tota la crítica que fa no els partits polítics, sinó la crítica que es fa del no
desplegament d'aquesta Llei.
Dit  això  agraeixo  als  grups  les  seves  intervencions  i  la  proposta  que  ha  fet  la
companya d'Esquerra Republicana, que aquest podria ser un tema a tractar al Consell
de  benestar  Socials,  i  evidentment,  des  de  l'Ajuntament  estem  compromesos  a
mantenir tots els serveis i evidentment a posar tots els nostres esforços per aquesta
lluita.

- senyora Galiana: Crec que hem de tenir respecte pel poder judicial i si rebutgen unes
ordres de protecció és perquè possiblement no es veuen indicis suficients com per
haver-les d'aplicar. De totes maneres, vaig a dir una cosa una mica dura però és així,
una ordre de protecció no impedirà que si una persona vol matar-ne una altra, que ho
faci,  perquè  en  aquest  cas  que  vostè  em parla  no  es  va  acordar  l'ordre,  però  si
s'hagués acordat tampoc hauria canviat el resultat, això ho tingui present, perquè una
ordre aquella persona la complirà o no, amb les seves conseqüències jurídiques, però
no hi ha suficient protecció en aquest sentit. A vegades més que pensar que no hi ha
una voluntat política, és un tema complicadíssim però a més a més dels drets de la
possible persona maltractada també hi ha els drets d'una persona que és denunciada i
són temes molt delicats, que hi ha molta sensibilitzat però són molt delicats. Aquestes
estadístiques, jo només li diria una cosa, que també ha d'entendre que no ens podem
ficar en el treball dels jutges que hi són cada dia i crec que tenen suficient capacitat
com per dir si un cas pot ser que no hi hagi motius suficients per aplicar una ordre o sí
que hi són.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor:Senyors Fernandez, Rocas, Rangel, Vencells i les senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), els
senyors Sabrià, Vilà i la senyora Farrarons (ERC), els senyors Genover, Menor i la
senyora Recio (Entesa) i el senyor Guerra (PxC), total divuit vots a favor.
Abstencions: La senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total dues abstencions.
Vots en contra: Cap.

10.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS SOCIALISTA, CONVERGÈNCIA I UNIÓ,
ESQUERRA  REPUBLICANA  DE  CATALUNYA  I  L’ENTESA  –  JUNTS  PER
PALAFRUGELL, EN DEFENSA I SUPORT ALS CLUBS ESPORTIUS DE BASE

Relació de fets:

L’Esport està ara més amenaçat que mai. Les mesures en matèria esportiva que està
adoptant  el  Govern  de  l’Estat,  en  un  intent  de  complir  amb  els  seus  objectius
electorals,  recaptatoris  i  pressupostaris,  estan  posant  en  perill  la  supervivència  de
clubs  i  entitats  esportives,  així  com  la  permanència  en  aquestes  d’entrenadors,
esportistes i professionals que volen aportar la seva experiència i formació al col·lectiu
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d’una manera altruista i voluntària realitzant una magnifica tasca al voltant de l’Esport
de base.
 
En l’actual legislatura, el món de l’esport en general i el dels clubs en particular han
hagut d’afrontar mesures tant dures del Govern de l’Estat com la pujada de l’IVA del 8
al 21% per l’ús d’instal·lacions esportives. Alhora, les amenaces de la imposició de la
Llicència Esportiva Única, que persegueix com a únic objectiu recentralitzar l’esport,
limitar greument els ingressos de les federacions catalanes, augmentar els costos dels
esportistes  que  vulguin  competir  i  envair,  una  vegada  més,  les  competències
autonòmiques, en aquesta ocasió en matèria esportiva.
 
Per tot aquest seguit de mesures que han endurit molt més la situació que existeix
com  a  conseqüència  de  la  crisi,  hem  de  sumar-hi  la  següent:  a  partir  de  1  de
novembre,  el  Ministerio de Empleo y Seguridad Social  iniciarà una campanya que,
sota la denominació “Regularización laboral de la actividad desarrollada en los clubes
y entidades deportivas sin ánimo de lucro”,  posa en greu perill  la supervivència de
l’esport  de  base.  Aquesta  última  mesura  es  converteix  en  una  amenaça  sense
precedents i llença pel terra el magnífic treball i la insubstituïble funció que realitzen
centenars de clubs i entitats esportives sense ànim de lucre.
 
El què hi ha al darrera d’aquesta mesura és l’atac al gran moviment de voluntariat
esportiu  sense  ànim  de  lucre  que  fins  ara  realitzava  una  funció  fonamental  i
imprescindible en els clubs i associacions esportives catalanes i de l’Estat Espanyol,
de la mateixa manera que la resta de països de la Unió Europea. 
 
La voluntat del Govern és rebaixar aquesta tasca altruista a una relació exclusivament
laboral,  cosa  què,  entre  d’altres  perjudicis,  provocarà  l’increment  de  les  despeses
derivades  de  la  pràctica  esportiva  de  base  casi  en  un  50%;  eliminant  de  cop  la
important funció social d’interès general que realitzen els clubs esportius de base i en
gran mesura, abocant-los a l’empobriment o fent desaparèixer irremeiablement molts
d’ells.
 
L’efecte  immediat  de  tot  plegat  serà  l’augment  de  la  desigualtat  d’oportunitats  i
l’escletxa  social  en  matèria  esportiva,  limitant  i  vetant  a  una  part  important  de  la
població l’accés al seu dret a l’esport en condicions d’igualtat per motius de renda.
 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer. Instar al Govern de l’Estat i als organismes competents que aturin, posant en
marxa una nova moratòria, i revisin el pla d’inspeccions massives a l’esport de base
que ha de començar l’1 de novembre de 2014, i què ha estat considerat en el sector
com una causa general que els sanciona socialment de manera injusta, sense que
hagi causa objectiva que ho demandi, ni denúncies massives que obliguin a adoptar
aquestes mesures.
 
Segon. Instar al Govern de l’Estat a revisar i proposar les alternatives necessàries per
regular convenientment les activitats remunerades que es realitzen dins de l’àmbit de
les entitats esportives, en el marc del Pla de Suport Econòmic i de Millora de l’Esport
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Base,  d’acord  amb  la  legalitat  vigent  en  l’àmbit  laboral  i  les  peculiaritats  de  cada
modalitat esportiva, alhora que no exclogui a ningú per la seva situació; així també,
proposar  les  mesures  oportunes  per  assegurar  el  manteniment  de  la  xarxa
consolidada de voluntariat esportiu, que realitza una tasca altruista i la compensació
econòmica de la qual per les despeses ocasionades per l’activitat que realitzen, en cap
cas pot ser considerada com a salari.
 
Tercer.  Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya i al Govern de l’Estat, amb
participació de les federacions esportives i el teixit associatiu del sector, a acordar un
Pla de Suport Econòmic i de Millora de l’Esport Base, incorporant la prestació dels
diferents de serveis que realitzen els clubs i entitats esportives sense ànim de lucre..
 
Quart. L’Ajuntament donarà suport, dins les seves possibilitats, a totes les entitats del
municipi,  i  les  acompanyarà  amb  els  recursos  tècnics  disponibles  per  a  la  seva 
regularització si la situació particular ho requereix.

Cinquè.-  Traslladar aquest acord al Govern de l'Estat, al Govern de la Generalitat de
Catalunya, a la Federació de Municipis de Catalunya, a l'Associació de Municipis de
Catalunya  i  als  grups  parlamentaris  del  Congrés  dels  Diputats  i  del  Parlament  de
Catalunya.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Vencells llegint la moció.

A continuació intervé la senyora Recio manifestant que com ja s'ha dit en la moció, la
desaparició  de l'esport  de base com a conseqüència d'aquesta nova regulació pot
suposar deixar d'integrar a molts nens i nenes, ja que l'esport s'utilitza com una eina
integradora, educadora i d'igualtat d'oportunitats. Aquest és un tema que ens sembla
molt  important  i  és  el  motiu  perquè  també  ens  sembla  que  des  de  totes  les
administracions  hem  d'intentar  buscar  una  solució  a  aquesta  qüestió,  com  ara
nosaltres fem des d'aquest Ajuntament, de posar aquest granet de sorra.

- senyor Sabrià: Aquest tema té com dues parts, la llicència esportiva única que ens
sembla encareix el que és la pràctica de l'esport, de manera important, però també
ataca, com fa tantes vegades l'estat espanyol, a la singularitat de l'esport català, posa
en dificultat les nostres federacions, per tant aquest és un motiu claríssim per votar a
favor d'aquesta moció, però potser l'altre encara ens sembla un atac més greu, perquè
en podem destacar moltes de coses importants d'aquest país, però segur que n'hi ha
dues que clarament compartiríem tots, que és un país d'esportistes, on es fa molt més
esport del que és habitual en percentatge, però també un país de voluntaris, un país
on l'experiència en el món del voluntarietat és importantíssima i això resulta un atac a
ambdues coses, tant a l'esport com a món del voluntariat, que s'ha fet càrrec en molts
cassos de la formació dels nostres esportistes, de l'educació dels nostres joves, per
tant, un motiu més per donar-hi suport. Això no vol dir que nosaltres no pensem que
s'hagi de posar ordre, que hi hagi molts temes a millorar, però el que és evident és que
de la manera que s'està fent, a partir d'inspeccions que nosaltres no compartim, i per
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tant, no podem fer altra cosa que donar suport a la moció. 

- senyor Guerra: Nosaltres també donarem suport i  ens adherim a aquesta moció i
comparteixo la idea del senyor Sabrià de què s'ha de posar ordre però em sembla un
disbarat, com bé ha dit, que es posi ordre començant per les parts més febles, que a
més que fan una tasca que segurament un professional, que cobraria més diners, no
voldria fer,  aporten un grau d'il.lusió i  de responsabilitat  que és un dels valors que
s'està  perdent.  Aquesta  desconsideració  o  com  diu  el  senyor  Sabrià,  aquest
atac,potser li podríem fer una proposta, senyor Vencells, per afegir aquí, i és que en tot
el  llistat  que hi  ha d'atur,  segurament  trobarà a molts professionals de l'INEF, que
creguin en aquesta idea, que es posin en diferents clubs i els hi paguin una nòmina,
recaptaran i els voluntaris continuaran fent la seva tasca que serà més interessant del
que proposen.

- senyora Galiana: A nosaltres, com a regidors d'aquest Ajuntament, evidentment que
estem en defensa i en suport del clubs esportius de base, això és indubtable i crec que
tots volem el millor en aquest aspecte. Nosaltres ens abstindrem perquè hi ha una
crítica al nostre partit, que diu que s'estan adoptant mesures tant dures per part de
l'estat. Pensem que seria un tema interpretable, tampoc tenim prou s coneixements a
nivell tributari com per dir si és així o no, nosaltres personalment, però entenem que
per coherència no votarem en contra perquè ja dic que nosaltres estem a favor del
millor que puguem aconseguir pels clubs esportius de base, però en qualsevol cas ens
abstenim per la crítica que es fa al postre partit.

- senyor Vencells: Donar les gràcies al senyor Guerra pel seu suport, de totes maneres
penso que les solucions les ha de posar qui les ha de posar, nosaltres no les podem
posar des d'aquí. Senyora Galiana, està molt clar que és un atac frontal, jo ja no parlo
ara amb el que considerava més important el senyor Sabrià, que serien les llicències
úniques, que és un encariment i que és un retrocés, l'aberració més gran que jo trobo
és que s'ataqui directament al voluntariat, la gent que voluntàriament està dedicant
tant temps per recolzar i  ajudar als nens, que no ho podríem fer institucionalment,
nosaltres portar tots els clubs i tenir monitors i tenir tots els clubs que tenim al poble,
no ho podríem fer si no hi hagués aquest voluntariat, aquests nois que per 100 euros
van tot  el  mes a fer entrenaments,  desplaçaments,  posen el  cotxe,  carreguen tres
nanos i els porten a jugar. El voluntariat, és sobretot a Catalunya principalment, i a
Espanya, és molt important i gairebé imprescindible.
Li sap greu que sigui un atac al partit Popular, però en aquest moment són els que
estan executant revisions i la llàstima és que hi ha massa sentit polític, i a mi em sap
greu, és que un 90% les han fet a Catalunya. Jo crec que vostè com a regidora de
Palafrugell  em sembla que hauria de defensar a Palafrugell  més que al  seu partit,
perquè crec que és molt important que no ens carreguem el voluntariat i penso que el
seu vot hauria de ser afirmatiu.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor:Senyors Fernandez, Rocas, Rangel, Vencells i les senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), els
senyors Sabrià, Vilà i la senyora Farrarons (ERC), els senyors Genover, Menor i la
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senyora Recio (Entesa) i el senyor Guerra (PxC), total divuit vots a favor.
Abstencions: La senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total dues abstencions.
Vots en contra: Cap.

11.- INFORMES.- 

No n'hi han hagut.

12.- PRECS I PREGUNTES.-

- senyor Guerra: en realitat és un prec i si s'està fent ja demano disculpes per avançat,
i és ara que s'acosta el Nadal, les cavalcades, i que és molt típic el llançament de
caramels, hi ha un grup de mares que em varen preguntar si es llençaven caramels
sense gluten, i en cas que no sigui així, si es podria tenir en consideració.

- senyora Mauri: Contesto jo perquè em va arribar a mi una petició de l'Associació de
malalts  celíacs,  que promou una campanya anomenada “Cap nen sense caramel”
perquè tinguéssim en compte precisament  aquesta condició.  Jo ho he passat  a la
Comissió encarregada d'organitzar l'acte de la Cavalcada de Reis, i no li puc donar la
resposta, però en té en compte.

- senyor Fernandez: Però en tot cas, que jo recordi tampoc llencem caramels, aquí els
anem donant, ja fa anys que no s'han llençat els caramels a terra. En tot cas, prenem
nota.

- senyor Guerra: Una consulta referent al  tema dels contenidors, com que no hem
parlat prou aquesta tarda, al carrer de Torre del Moro, la placera que hi ha, tapen la
visibilitat pujant, hi ha un stop, els cotxes venen de l'esquerra i els contenidors que hi
ha a la cantonada no deixen veure si venen. 

- senyor Rangel: En prenem nota i valorarem a veure si la localització es pot millorar.

- senyor Menor: Referent a l'informe que ens varen entregar el mes passat en quant
als criteris i les autoritzacions que hi havia per aparcar a la zona blava, tant a la plaça
Josep Pla com a la resta del municipi. Res a dir, evidentment, com vostè mateix va dir,
el nombre és similar al de sempre, però sí que hi ha una cosa que vull ressaltar i és
que en el mandat anterior, cap regidor tenia autorització per aparcar a la zona blava de
tot  el  municipi,  en  aquests  moments  tots  els  regidors  de l'equip  de govern  poden
aparcar en zona blava en tot el  municipi  i  no ho trobo justificat,  a l'informe es diu
clarament,  noms i  cognoms,  i  és  per  això  precisament  que  jo  ho  havia  demanat,
perquè m'havien arribat queixes de ciutadans que ho veien com un tema que no era
de rigor, per tant aquest és un privilegi que no s'hauria de tenir.

- senyor Fernandez: La percepció que tenim els regidors i fins i tot el propi alcalde, és
que la targeta serveix per aparcar aquí davant, si l'autorització posa més, caldrà mirar-
ho, però en qualsevol cas, l'apreciació que he tingut sempre jo, és que era per aparcar
davant de l'Ajuntament.
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- senyor Menor: Senyor alcalde, li puc assegurar que les persones que m'han indicat
això ´s perquè han vist com s'utilitzava fora d'aquesta zona, per tant, algun regidor ho
sap i l'ha utilitzat.

- senyor Fernandez: Jo no li he pas dit que no, i si a més a més l'informe ho diu, que
vol que li  digui jo,  però en qualsevol cas, els regidors que estem aquí,  l'apreciació
nostra és que era per aparcar aquí davant.  En tot cas, si el regidor de Policia vol
explicar-ho, però jo, com a alcalde, sempre m'he pensat que era per aparcar aquí
davant.

-  senyor  Menor:  No és  cap pregunta  simplement  és  constatar  un fet  que hi  ha a
l'informe per tant no requereix cap resposta.
El següent tema seria la riera de Vilaseca que és una riera que travessa tot el municipi
i que sempre ha sigut conflictiva, no d'ara, sinó fa molts anys, simplement la meva
intervenció seria per demanar que uns forats que es fan, ara se n'hi havia fet un amb
motius  de  les´ultimes  pluges  del  mes  de  novembre  i  ja  ha  quedat  solventat,
definitivament no ho crec perquè l'aigua té aquestes bromes, però sí que hi ha un forat
que s'havia demanat d'arreglar moltes vegades, a l'entrada del pont, on hi ha la torre,
hi ha un forat important que ja l'associació de veïns fa temps que demana que s'arregli,
perquè són aigües estancades, igual que a la plaça de Mirepoix, sota el pont, que allà
l'aigua també s'està estancant i llavors en èpoques en que totes les administracions
fan  referencia  al  tema  dels  mosquits,  seria  qüestió  de  mirar  si  es  pot  evitar  que
aquestes aigües quedin allà estancades perquè a més a més fan mala olor i fins i tot
en algun cas, la procedència és dubtosa.
 Un darrer prec, seria referent als contenidors, tant de rebuig com de selectiva, són els
que són i estan posats on tècnicament han d'estar, el que passa és que això és un
perjudici pels veïns que els tenen molt a prop, per les pudors, però sobretot és el tema
d'estètica i de mala imatge, de la brutícia que habitualment està a l'entorn i que a més
dura dies, normalment el dia que passen a netejar queda bé però difícilment es manté
al dia següent. Ja sé que demano una cosa que és molt complicada però una major
incidència en el seguiment i la informació, i mirar si es pot aconseguir que per part dels
ciutadans es col.labori més, sobretot faig incidència en aquells contenidors que estan
en  els  carrers  d'entrada  i  sortida  de  les  platges  o  a  les  afores.  Jo  tinc  la  mala
incidència que estic en un carrer de pas i  el contenidor que hi ha al costat del col.legi
a sobre la vorera, que també s'hauria de mirar de canviar d'ubicació perquè estan tots
els contenidors sobre la vorera en una zona que evidentment és una ruta escolar i
sempre hi ha brutícia. Per tant demanar si es pot fer aquest esforç de fer una neteja
continuada.  Avui  precisament  he vist  com al  casc  antic,  les  coses  que estan  mal
posades estan identificades suposo per un vigilant,  amb una senyal, semblant a les
que es posa quan la grua s'emporta un cotxe, posada a cada un dels elements i es diu
que incompleix les ordenances municipals.  Jo demanaria una cosa així i a més, com
ja s'havia fet en alguna ocasió, identificar en segons quines bosses d'escombraries o
segons  quins  elements,  es  pot  identificar  qui  és  l'infractor  per  acudir  el  més
enèrgicament possible i  evitar-ho, perquè l'esforç és molt  important per mantenir el
poble net però els resultats no sempre arriben precisament per aquestes mancances.

- senyor Rangel: Gràcies senyor Menor, de totes maneres i tot i agraint-li el prec en
relació a la situació dels contenidors, n'hi ha algunes que a mi m'agrada que me les
faci, perquè després també m'agradaria que em digués, trec les del col.legi Sant Jordi,
cantonada carrer  Lluna  i  Tarongeta,  i  les  posem allà.   Quan puguem fer  aquesta
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valoració  jo  li  acabaria  d'agrair  i  l'abraçaré,  però  és  que  és  complicadissima  la
distribució i el seu repartiment homogeni en relació a la població. Hi ha llocs on és
realment impossible canviar gaires coses més. Podem millorar, i amb això sí que faig
des d'aquí un prec com a regidor de serveis i com a regidor de medi ambient, en la
línia de demanar la màxima col.laboració de tots els ciutadans, regidors inclosos, en el
sentit  que  si  detecten  situacions  d'aquestes  ens  truquin  i  farem els  possibles  per
arreglar-ho el més aviat possible. I pel que fa a les mesures que ens ha proposat en
relació  a  la  normalització  o  marcar  bosses,  o  deixar  bosses  amb  notes,  això  en
aquests moments és costum tant pel que fa referència als serveis de recollida del porta
a porta com pel que fa referència a la inspectora de residus que són els mecanismes
més  habituals  que  fem  servir  per  mirar  de  corregir,  conscienciar  i  treballar  totes
aquestes línies, bàsicament amb un sol gran objectiu, que és la pedagogia perquè tots
puguem gaudir d'un entorn de qualitat una mica millor del que tenim, sobretot els que
per localització tenen la mala sort de què en el seu entorn més proper tinguin una àrea
de  contenidors,  ja  sigui  de  selectiva  o  d'altres  tipus  de  fraccions,  amb  tots  els
inconvenients que això genera, no només d'increment d'aportacions de trastos i de
voluminosos  sinó  també  de  sorolls  dels  propis  camions  que  fan  complicada  la
convivència, però no tenim gaires mesures a fer, excepte anar treballant a poc a poc i
anar incrementant el porta a porta i fer cada vegada més conscienciació i pedagogia,
perquè és l'única eina que en la qüestió de les escombraries en aquests moments
funciona i dóna petits resultats.

- senyor Menor: Potser m'he explicat malament al començament però he acceptat que
els contenidors estan col.locats en aquells llocs que els serveis tècnics consideren
més oportuns. Però el que hi afegia precisament és que ja que això toca, com a mínim
que l'entorn estigui net. I només he demanat  aquells contenidors que hi ha en aquella
zona de la ruta escolar del col.legi Pi Verd, que no estiguin separats perquè la vorera
és prou àmplia com perquè estiguin alineats i no ocupant tota la vorera. Gràcies per
explicacions, i ja he dit que també em consta que s'estan fent tots els esforços i també
ho he reconegut des del principi, simplement anar una mica més enllà si es pot.

- senyora Recio: Jo en principi recordar que se'm deu un informe i he mirat el correu fa
una estona i no he rebut res. Se'm deu un informe perquè el que se'm va enviar jo no
considero que sigui un informe, per això ho dic.
Al·ludint al prec del senyor Rangel, sobre el tema dels contenidors, faci mirar el carrer
ample, davant de l'Edifici Aniversari perquè està fet una porqueria i porta un parell de
dies.

- senyor Rangel: Li segueixo agraint la seva col.laboració en el plenari. Vol que n'hi
digui tres mes de llocs on tenim problemes, senyora Regidora?. Si té aquest problema
i el detecta, ens truqui i farem els possibles per anar-hi, però  sembla que s'hagi ofès.

- senyora Recio: No m'he ofès, fent referència a aquest prec, li dic ara, i res més, no
m'he ofès ni molt menys.
I també m'agradaria, si us plau, que ens fessin arribar un llistat de qüestions pendents
obertes que hi puguin haver del cos de la Policia Local, com puguin ser contenciosos,
sol.licituds fetes des dels sindicats, expedients oberts i una relació de les baixes durant
el darrer any.

-  senyor  Fernandez:  Hauríem  de  ser  capaços  de  concretar,  si  vostè  ens  diu
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exactament què vol, contenciosos, peticions de sindicats, baixes laborals?, aquestes
tres coses?

- senyora Recio: Sí, i expedients disciplinaris sancionadors oberts a data d'avui.

- senyor Fernandez:Tant si estan al contenciós com si no hi estan?

-  senyora  Recio:  Entenc  que  si  estan  al  contenciós,  ja  m'ho  contestaran  en  el
contenciós.

-  senyor  Fernandez:  D'acord,  en  qualsevol  cas  aquests  quatre  elements.  Li  farem
arribar tot en un bon paquet.

- senyor Pujol: Senzillament dir que el tema aquest pendent, senyora Recio, ja li vaig
contestar  a  aquesta  pregunta  que  em  va  demanar,  i  llavors  demana  un  llistat
d'actuacions, i la veritat, amb tots els respectes que vostè em mereix, no faré cap llistat
de les activitats que he portat a terme ja que crec sincerament que la pregunta està
contestada  i  m'agradaria  recordar  que  ja  me  la  varen  fer  a  l'any  2012  i  la  vaig
contestar, i no li faré arribar cap llistat, crec que està contestada.

- senyora Recio: Llavors entenc, i sentint-ho també molt i amb tot el respecte que li tinc
també a vostè, que és que no ha realitzat cap funció.

- senyor Genover: Una pregunta molt curta. Com està el tema de la càmera del carrer
Concòrdia?.

- senyor Fernandez: Estem a punt de col.locar-la, el que passa és que hauríem de
buscar el sistema que ens permeti que no generi els mals de cap que ens ha generat,
la del carrer de la Caritat està funcionant molt bé en aquest moment, però els primers
mesos jo no li vull dir el que he passat jo aquí amb aquesta càmera del carrer de la
Caritat.  Hem de tenir un sistema que ens permeti que comenci a funcionar i que els
avisos que arribin a la ciutadania durant un temps no siguin infraccions automàtiques.

- senyor Genover:  Així ja em diu el  mateix que em diuen els veïns, que el senyor
alcalde diu que està a punt.
Fa  uns  dies  la  gent  gran  i  jubilada  va  rebre  des  de  l'Àrea  de  Benestar  Social  i
Ciutadania un material informatiu per donar a conèixer diferents serveis, ajudes. Aquí
voldria fer un prec en el sentit que si hi hauria una manera més austera de dir això a la
gent,  tant a la forma com en el  fons, perquè molts matrimonis ho varen rebre per
duplicat, hi havia un clauer amb el número 112 i tothom sap que emergències és el
112. Això per un costat, i llavors, per altra part, s'està parlant d'una sèrie de coses, de
termalisme social, de la targeta de la Renfe, jo no sé si això són coses que han de
sortir  d'una àrea de Benestar Social.  Faig un prec des del meu punt de vista i  de
l'oposició.

- senyora Mauri: La veritat és que hem rebut molts agraïments, gent que m'ha trucat,
que m'ha enviat correus electrònics, agraint tota aquesta informació perquè la veritat
és que la gent té molt desconeixement. Vostè diu que la gent ho sap, i no, la gent no
ho sap, i són recursos i serveis  que són per gent a partir dels 65 anys. És car?, vàrem
estar pensant en quina eina fèiem servir per posar-ho, donat que pot ser un bloc amb
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informació que potser es posar en un calaix i la gent diu que ja s'ho mirarà i no és
massa car però és prou atractiu, i es va mirar que fos d'una certa consistència perquè
ho poguessin posar al costat del telèfon i que ho tinguessin a l'abast i que no es fes
mal bé de seguida. Tot és molt  car,  totes les coses que es fan d'impressió,  tintes
gràfiques i tot això, podríem dir que tot és car, però no s'han buscat les coses més
cares i la veritat és que hem tingut uns preus que si vol els hi puc passar. Pel que fa al
clauer del 112, aquest clauer, precisament el 112 és un telèfon que es va fer una
campanya de difusió al web municipal i molta gent tampoc sap que és un telèfon que
centralitza totes les ajudes d'emergència i vostè potser ho sap però la majoria de gent
no ho sap, i és un servei que activen el recurs, sigui de salut, sigui de bombers, sigui
de  policia,  només trucant  al  112.  Jo  li  accepto  i  li  recullo  la  seva  crítica  i  el  seu
suggeriment però la percepció que tenim de totes les persones que han elaborat, des
de Pla de Barris, perquè s'ha fet amb unes partides també de Pla de Barris i des de
l'Àrea de Benestar Social, és que ho agraeixen. Sí que és veritat que han arribat per
duplicat, que això s'ha intentat que no passés però a l'hora de fer les targetes ha sigut
una mica complicat i sobretot el repartiment, i es té tot aquesta material per tota la gent
que vagi fent 65 anys al municipi l'anirà rebent.

-  senyor  Vilà:  Fa un temps  els  tribunals  varen considerar  il.legal  cobrar  el  cèntim
sanitari en els hidrocarburs. En algun municipi els ajuntaments han demanat el retorn
d'aquest import per les arques municipals. Ho han valorat, ho han fet, com està el
tema?

- senyor Interventor: Ho vàrem demanar, tenim presentades les reclamacions.

- senyor Vilà: I de quin import estem parlant?

- senyor interventor: Varen ser dos anys, li hauria de passar, ho tenim calculat. Encara
no  hem rebut  res,  ara  tenim un  requeriment  d'Hisenda,  hem hagut  d'aportar  més
informació i fa aproximadament un any que vàrem entrar la reclamació.

- senyor Fernandez: en tot cas li farem arribar l'import.

I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent tres quarts de
nou del vespre. En dono fe.

Diligència: Aquesta acta ha estat aprovada sense esmenes pel Ple del dia XXX.
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